
Een nieuwe baan is altijd spannend. We spreken een docent, een team-
leider, een schoolleider en een rector-bestuurder die dit schooljaar zijn 
begonnen in een nieuwe functie. Wat valt mee? Wat valt op? En wie of  

wat heeft hen geholpen bij het maken van een goede start?

‘Mijn plan? Alle bordjes 
in de lucht houden’ 

Het eerste jaar in een nieuwe baan (2)
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STARTERS IN HET VO

‘Ik probeer attent te zijn’
Mireille Rasenberg (50)
Vorige baan: docent geschiedenis, mentor en coördinator 
po/vo Orion Lyceum, Breda 
Nieuwe baan: afdelingsleider 2 en 3 vwo Onze Lieve 
Vrouwelyceum, Breda
Opleiding voor nieuwe functie: master Educational Needs 
en werkimpuls beginnend schoolleider (VO-academie)

“Door de lockdown is er een hele andere sfeer op school. Er zijn maar 
twintig ‘kwetsbare’ kinderen en de helft van de examenleerlingen in het 
gebouw. Als de leerlingen er allemaal zijn, kan mijn werk best hectisch 
zijn, maar die hectiek is voorspelbaar. Tijdens deze lockdown gaan 
steeds dingen op de schop terwijl je net denkt te weten hoe iets loopt of 
werkt.
Vanaf mijn eerste werkdag heb ik geprobeerd de mensen uit mijn team 
echt te leren kennen. Daar kan ik nu op doorbouwen. Ik vind het 
belangrijk dat ik weet hoe het met hen gaat. We drinken samen thee op 
school of we wandelen een rondje. Met de teamleden die vanuit huis 
werken, bel ik regelmatig. Ik probeer attent te zijn. Ik merk dat mensen 
al vaker bij me binnenlopen om iets te vertellen.
Ik werk veel samen met de mentoren. Samen zorgen we ervoor dat de 
kwetsbare leerlingen goed in beeld zijn. Deze tijd vraagt veel van men-
toren, bijvoorbeeld wanneer we een traject van een zorgleerling door 
corona moeten aanpassen. Op zulke momenten merk je echt dat de 
relatie die je met elkaar hebt een positief effect kan hebben op 
leerlingen.
Ik vind het belangrijk om kritisch te kijken naar mijn eigen handelen en 
wat ik zou kunnen verbeteren. Daarom zijn de intervisiebijeenkomsten 
van de VO-raad heel prettig. Ook online werkt dat prima, heb ik 
gemerkt. Ik moet ervoor waken dat ik niet een soort super-mentor word. 
In het begin had ik de neiging om overal bovenop te zitten. Nu weet ik 
dat de mentoren het echt goed doen en kan ik het meer los laten. 

Ik heb de afgelopen maanden ontdekt welke dingen op deze school 
anders gaan dan op mijn vorige, en dat mijn blik verfrissend kan zijn. 
Samen met de afdelingsleider van havo 2-3 ben ik bijvoorbeeld bezig 
met het ordenen van al het materiaal voor het mentoraat van leerjaar 2 
en 3. We verzamelen alles op één punt. Zo was dat op mijn vorige school 
ook geregeld. Op het moment dat er geen 1400 kinderen rondlopen, 
komt er een bepaalde rust. Er is nu meer tijd om deze dingen te doen.”

‘Op het moment dat er geen 
1400 kinderen rondlopen, komt er 
een bepaalde rust’

‘Ik voel me op mijn plek’
Christine Hylkema (58)
Vorige baan: rector Jac. P. Thijsse College, Castricum
Nieuwe baan: Rector-bestuurder Vossius Gymnasium, 
Amsterdam (Onderwijsstichting Zelfstandige  
Gymnasia, OSZG)
Opleiding voor nieuwe functie: leertraject Oriëntatie op 
besturen (VO-academie), stage bij een groot vo-bestuur

“De afgelopen weken zijn we op school druk met anticiperen op nieuw 
coronabeleid. We werken met scenario’s om snel te kunnen handelen 
als er weer nieuwe maatregelen zijn. Dat vergt inventiviteit. Om snel te 
kunnen schakelen heb ik een crisisteam geformeerd, met daarin de con-
rector, de roostermaker, de leerjaarcoördinatoren, de facilitair manager 
en de zorgcoördinatoren. Twee keer per week houden we via Teams 
samen de vinger aan de pols. Hebben we de leerlingen goed in beeld?
Ik voel me inmiddels echt op mijn plek. Het is fijn dat we elkaar in het 
crisisteam along the way steeds beter leren kennen. Kennismaken met 
andere collega’s doe ik inmiddels ook via Teams. Wachten op het 
moment dat het fysiek kan, wil ik niet, dus dan maar zo.
Verbeteringen initiëren die de dagelijkse gang van zaken overstijgen, is 

nu moeilijker. Voor ik kwam, was er al een discussie over toetsbeleid. 
Dat vind ik belangrijk, maar ik wil dat gesprek voortzetten met een 
groot deel van het team en dat kan nu niet. Bovendien vergen we  
al veel van iedereen. Ik ga docenten nu echt niet lastigvallen met  
extra vergaderingen.
De verdeling van mijn taken als rector en als bestuurder verloopt nog 
niet zoals ik dat wil. Eerlijk gezegd kan dat ook niet in deze tijd, want 
de school heeft nu alle aandacht nodig. We komen als bestuur wel bij 
elkaar en als ik vragen heb, zijn de andere bestuurders er voor me. 
Ook dat gaat allemaal via Teams. Ik heb de andere bestuurders en ook 
de raad van toezicht nog niet vaak live gezien en dat maakt het toch 
anders. Bellen doen we wel, en appen ook. Onlangs hebben we bij-
voorbeeld met elkaar besproken hoe we de open dagen organiseren. 
Dan brengen we elkaar op goede ideeën.
De komende weken gaan we met het crisisteam bekijken hoe we de 
overgang naar het volgende leerjaar het best kunnen aanpakken.  
Als je minder summatieve toetsen geeft, moet je nieuwe criteria gaan 
toepassen, zoals formatief evalueren. We gaan meer vooruitkijken:  
zijn leerlingen voldoende voorbereid op volgend jaar? Dat is een 
onderwijskundige verandering, en dat in deze tijd! Best spannend.”

‘Ik ga docenten nu echt  
niet lastigvallen met  
extra vergaderingen’
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‘Ik wil dingen van de grond krijgen’
Joris Vuurens (41)
Vorige baan: senior teamleider locatie Schans,  
Sleeuwijk (Stichting CVO-AV)
Nieuwe baan: directeur Insula College, locatie 
Koningstraat (Stichting H3O)
Opleiding voor nieuwe functie: NSO masteropleiding  
voor schoolleider

“De tijd vliegt! Corona zorgt voor heel veel werk. Elke paar weken 
worden we gebombardeerd met nieuwe maatregelen. Helaas vallen er 
dit jaar door corona ook mensen uit op belangrijke posities in de 
school. Ik doe daardoor veel werk dat direct met het onderwijs te 
maken heeft, zoals meedenken over roosters en vervanging.
Ondertussen spelen er allerlei andere dingen in de school. Er gaan 

twee mensen weg en voor hun functies moeten wervingsprocedures 
worden opgestart. Sowieso gaan we de komende tijd bouwen aan het 
team. Ik heb als directeur de kans om mensen binnen te halen waar we 
de school mee verder brengen. We gaan ook het team verder professi-
onaliseren, onder meer met lesbezoeken en het faciliteren van meer 
scholing. Ik heb personeelsmanagement gestudeerd en op dat punt 
heb ik echt iets toe te voegen.
Van tevoren hoopte ik dat ik het eerste halfjaar tijd zou hebben om col-
lega’s te leren kennen. Dat is niet gelukt, want veel mensen zijn niet op 
school. Ik ken er misschien maar dertig al wat beter. Een van mijn 
mededirecteuren stelde me gerust: ‘het is een marathon, geen sprint’. 
Maar ik wil in mijn eerste jaar graag laten zien wat ik kan: ik wil ook nu 
dingen van de grond krijgen.
In het overleg met mijn mededirecteuren begint duidelijk te worden  
wat ik te brengen heb: jeugdig enthousiasme en gedrevenheid, 
 gecombineerd met twintig jaar ervaring in het vmbo. Daardoor snap  
ik goed wat mijn collega op de locatie basis/kader aan het doen is. 
Binnen Insula College zijn we echt samen verantwoordelijk voor de 
drie locaties. 
Mijn bestuurder gaat in maart met pensioen en daar komen twee 
nieuwe bestuurders voor in de plaats. Dat is een beetje spannend,  
want we weten natuurlijk nog niet waar zij op gaan focussen. Ik ga 
mijn bestuurder zeker missen. De manier waarop hij zijn mentorrol 
 vervult, ervaar ik als heel prettig.
Mijn plannen voor de komende maanden? Alle bordjes in de lucht 
houden. Ik hoop maar dat we snel weten waar we aan toe zijn.  
Gaan de eindexamens door? Blijft het onderwijs online? Maak 
een keuze, dan weten wij wat we moeten doen. Mijn devies: 
‘niet zeuren, maar werken!’”

 

‘Een van mijn mededirecteuren  
stelde me gerust: ‘het is een 
marathon, geen sprint’

‘Het begint al te wennen’
Michelle ten Bokkel (24)
Vorige baan: kapster in Appelscha
Nieuwe baan: docent biologie locatie Aa en Hunze 
Dr. Nassau College, Gieten
Opleiding voor nieuwe functie: lerarenopleiding 
tweedegraads biologie, Windesheim Zwolle

“Ik ben blij dat de lessen nog steeds door kunnen gaan op afstand, al 
kan ik niet echt lesgeven zoals ik dat zou willen. Ik vind het leuk om tus-
sendoor gesprekjes te hebben met leerlingen en te zien hoe het met ze 
gaat. Op afstand is dat lastiger en lesgeven via een scherm is best 
onpersoonlijk. Voor de lockdown gaven we hybride les, waarbij leerlin-
gen die thuis moesten blijven via Teams konden deelnemen aan de les in 
het lokaal. Hoewel ik vrij georganiseerd ben, vond ik het best pittig om er 
steeds aan te denken dat ik leerlingen moest bellen aan het begin van de 
les. Ik hoop nu dat alles online goed overkomt bij de leerlingen. Ik 
begrijp heel goed dat het lastig kan zijn om je thuis te concentreren.
De school en het werk beginnen nu echt te wennen. Een aantal jaar 

geleden is onze school begonnen met gepersonaliseerd onderwijs.  
Ik maak helemaal mee hoe je zoiets ontwikkelt. Iedereen denkt actief 
mee over hoe we ons nog verder kunnen verbeteren. Dat vind ik erg 
motiverend! Ik kan mezelf continu ontwikkelen als docent en draai niet 
gewoon mijn lessen af.
Het komende halfjaar wil ik leren hoe ik leerlingen actiever kan laten 
meedoen met de lessen. Ik gebruik sinds kort LessonUp, waarmee ik tus-
sendoor vragen kan stellen en leerlingen een woordweb kan laten 
maken. Als ik daar straks nog wat handiger in word, kan dat voor leerlin-
gen echt het verschil maken.
Vóór de lockdown heb ik een les van een collega geobserveerd. De 
directrice had me aangeraden eens bij haar te gaan kijken. Daar heb ik 
veel van geleerd: ik zag hele leuke werkvormen. Zelf heb ik ook al twee 
collega’s in mijn les gehad. Die hebben me opbouwende feedback 
gegeven, daar had ik zelf om gevraagd. Ook de gesprekjes met de 
inductiecoach vind ik prettig. Nu ik een half jaar als docent werk, moet ik 
steeds meer oudergesprekken voeren. Dat vind ik best eng. Met de 
coach kan ik bespreken hoe ik mijzelf op dit punt kan ontwikkelen.”

‘Ik kan mezelf continu  
ontwikkelen als docent 
en draai niet gewoon 
mijn lessen af’

INWERKTRAJECTEN  
VOOR SCHOOLLEIDERS  
EN BESTUURDERS
Of je als nieuwkomer in een gespreid bedje komt of dat je 
voornamelijk zelf invulling moet geven aan je nieuwe functie: 
een goede start is het halve werk. Als steuntje in de rug heeft 
de VO-academie twee inwerktrajecten ontwikkeld. Voor 
team- en afdelingsleiders met maximaal twee jaar ervaring 
start op 11 november 2021 het traject Beginnend 
Schoolleider. Dit inwerktraject geeft een impuls voor een 
goede start: je doet kennis op over leidinggeven in het 
onderwijs en reflecteert samen met collega’s op de nieuwe 
functie. Net gestart als bestuurder in het vo? Het traject 
Beginnend Bestuurder gaat ook op 11 november van start.
Kijk voor meer informatie op: www.vo-academie.nl/aanbod
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